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Spelen 
Arnoud memoreert zijn eerste ervaringen met de 
NGA: ‘Het toenmalige bestuur – ik praat over zo’n 
acht jaar geleden – had als belangrijke doelstelling 
greenkeepers de mogelijkheid geven bij elkaar te 
spe len. Op dat moment had ik zoiets van: van zo'n 
club hoef ik geen lid te wor den. Maar nu, met één 
jaar bestuurlijke ervaring binnen de NGA, besef ik 
hoe vre selijk veel werk er verzet moet worden om 
een vereniging op poten te zetten. En in het begin 
is dat nog veel meer geweest, want toen was er 
nog helemaal niets. En op het spelen op elkaars 
baan ben ik ook teruggekomen, want het belang-
rijkste wat de NGA voor elkaar moet krijgen – en 
daar zijn we de afge lopen jaren al flink in gevor-
derd – is onderling contact tussen greenkeepers. 
En dat natuurlijk met als doel het niveau van het 
vak in Nederland omhoog te krij gen.’ 

Jurgen en Arnoud 
Arnoud de Jager staat erop om in het interview 
ook wat regels op te nemen over zijn relatie met 
Jurgen Ruyter, de pas afgetreden voorzitter van de 
NGA. De Jager: ‘Jurgen en ik komen allebei uit het-
zelfde kamp. Ik ben in 1986 begonnen bij De Pan, 
toen Jurgen zijn militaire dienstplicht moest ver-
vullen. En ik had toen het geluk dat ik daar mocht 
blijven toen Jurgen weer terugkwam. We hebben 

toen nog zo’n twee jaar samen op De Pan gewerkt, 
eerst onder head-green keeper Jan van Dijk en na 
diens overlijden onder Mark Lampe. In die tijd was 
Klaas Swart al vertrokken naar BurgGolf, maar de 
sfeer van Klaas hing er nog steeds. 

In 1990 zijn Jurgen en ik toen samen over gestapt 
naar BurgGolf, Jurgen als head-greenkeeper op 
Purmerend en ik op Zoetermeer. Daar kregen we 
natuurlijk opnieuw te maken met Swart en heb 
ik geleerd wat je “commercieel green keepen” zou 
kunnen noemen. Dan bedoel ik de nadruk die je 
als green keeper moet leggen op de verzorging 
van de baan. Dat was in de eerste, zeer ambitieuze 
jaren van BurgGolf, toen alles kon en de golfer als 
gast centraal stond. In die filosofie van BurgGolf 
werd er echt naar gestreefd om een baan visueel 
in topcon ditie te krijgen. Een snelle green is dan 
belangrijk, maar misschien nog wel belangrijker is 
een opgeruimde baan. Een baan waarvan de gast 
zegt: wauw, dit is een topbaan. 

Dat principe probeer ik on mijn eigen baan 
Gendersteyn ook hoog te houden, maar ik merk 
ook hoe moeilijk dat is. Soms kom ik op een baan 
en dan denk ik: dat kan beter, en dat, en dat. En als 
ik dan terug ben op Gendersteyn, zie ik dezelfde 
missers. Gewoon omdat je de mankracht niet hebt! 

Wat dat betreft vind ik nog steeds dat golfers veel 
te weinig contributie betalen om een baan in top-
conditie te houden.’ 

Denk na voor u slaat 
Tijdens de recent gehouden eerste editie van de 
NGA-Vakdag voor de Golfindustrie in Tiel heeft het 
nieuwe bestuur een opvallende postercampagne 
geïnitieerd onder de slogan “Denk na voor u slaat”
Arnoud de Jager: “Het probleem van veiligheid 
voor de golfer en greenkeeper is natuurlijk al veel 
ouder als de NGA en de NGA is daar van het begin 
af aan mee bezig geweest. Maar toen ik zelf binnen 
één week eenmaal weg moest springen voor een 
bal, een zwaailicht eraf geslagen werd en eenmaal 
de machine geraakt werd, vond ik dat het tijd 
werd om iets te doen en zo is eigenlijk de poster 
ontstaan. De bedoeling is nu dat de posters op 
iedere golfbaan in Nederland op een prominente 
plaats worden opgehangen, zodat de golfer beseft 
dat veiligheid op de baan in ieders en ook in eigen 
belang is.

Gendersteyn geeft in ieder geval zelf het goede 
voorbeeld, want prominent bij de ingang van het 
clubhuis staat de poster opgesteld.

De NGA op weg naar 2000 

Nee, u leest het niet goed, de NGA wil niet naar 

2000 leden. Met de circa 280 leden die de NGA 

op dit moment heeft, zit de associatie op zo'n 

50% van alle greenkeepers. Dat betekent niet 

dat de groei er helemaal uit is, maar heel veel 

progressie zal er de komende jaren toch niet 

meer gemaakt worden. In ledental dan, want 

voor het overige barst de NGA van de ambitie. 

Een reden om van gedachten te wisselen met  

de nieuwbakken voorzitter van de NGA:  

Arnoud de Jager. 
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Nieuw bestuur
Tijdens de afgelopen ledenvergadering van de 
NGA is een nieuw bestuur geïnstalleerd waar 
een fors aantal nieuwe namen zijn te vinden. 
Nieuw zijn Carin Pex van Herkenbosch, John van 
Hoesen van De Hooge Kleij, Cor Elderkamp van 
Cromstrijen, (John van Hoesen en Cor Elderkamp 
kunnen officieel pas in het voorjaar van ’99 geko-

zen worden). Tot de oudgediende behoren na 
Gerard van der Werf (Oosterhout), Frans Kind (De 
Batouwe) natuurlijk Arnoud zelf.
Een van de belangrijkste beslissingen die het 
nieuwe bestuur heeft genomen is een verandering 
van de structuur. Met als belangrijkste doel de 
belasting voor de verschillende bestuursleden af te 
laten nemen. de verandering houdt in dat voort-
aan met commissies gewerkt gaat worden die een 
bepaald deelgebied onder zich hebben. Zo komt 
er een evenementencommissie, wedstrijdcom-
missie, opleidingscommissie, studiereiscommissie, 
regiohoofdencommissie en een redactiecommissie 
(voor contacten met het blad Greenkeeper). In 
iedere commissie zal altijd minstens één bestuurs-
lid zitting hebben, voor de rest kunnen andere 
greenkeepers zitting nemen.

Vooruit naar 2000
Wij besluiten het interview met het besef dat er al 
heel veel bereikt is, maar nog veel moet gebeuren. 
Arnoud: “Soms is bestuurswerk voor de NGA wel 
eens frustrerend. Je organiseert iets en er komt 
geen of bijna geen respons. Zoals bijvoorbeeld 
voor de reis naar Harrogate. Het aantal aanmeldin-
gen was zo bedroevend dat we de boel afgeblazen 
hebben”. Een ander voorbeeld dat Arnoud de Jager 
geeft is een cursus communicatie: “Die cursus is 
ook afgeblazen door te weinig deelname. Terwijl 
communicatie zo ontzettend belangrijk is. Je kunt 
moeilijk je baancommissaris kwaad aankijken als je 

iets niet voor elkaar krijgt omdat je een bepaald 
plan niet goed gecommuniceerd hebt”. Maar 
Arnoud de Jager is niet de man die gehinderd 
wordt door de onvermijdbare tegenslagen die een 
bestuursfunctie nu eenmaal met zich meebrengt. 
Als het aan hem ligt gaat de NGA het jaar 2000 met 
enthousiasme tegemoet.
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En als ik dan terug ben op 
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dezelfde missers

Be social 
Scan of ga naar:  
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